
 

 

 

 

S T E N O G R A M A 

şedinţei Biroului permanent al Senatului  

din data de 4 septembrie 2018 
 

 

Şedinţa a început la ora 10.10. 

Şedinţa a fost condusă de domnul senator Adrian Țuțuianu, 

vicepreşedinte al Senatului. 

 

Au participat la şedinţă: 

 

Membrii Biroului permanent: doamna  senator  Doina-Elena 

Federovici, doamna  senator  Alina-Ștefania Gorghiu – 

vicepreşedinţi; domnul senator Nicu Fălcoi, domnul senator Marian 

Pavel, domnul senator Mario-Ovidiu Oprea, domnul senator Ion 

Ganea  – secretari; doamna senator Emilia Arcan, domnul senator 

Nicolae Marin, domnul senator Cornel Popa – chestori.  

 

Liderii grupurilor parlamentare: domnul senator Ovidiu-

Cristian-Dan Marciu – Grupul parlamentar al PSD; domnul 

senator Vlad-Tudor Alexandrescu – Grupul parlamentar al USR; 

domnul senator Császár Károly Zsolt – Grupul parlamentar al 

UDMR. 
 

Din partea Guvernului: domnul Viorel Ilie, ministrul pentru 

relaţia cu Parlamentul. 

 

Invitaţi: doamna Izabela Chencian – secretarul general al 

Senatului, domnul Mihăiță Calimente – secretar general adjunct, 

doamna Roxana Truinea – directorul general al Direcţiei generale 

legislative, domnul Gabriel Sterea – directorul Direcţiri secretariat 

general, doamna Camelia Tomescu - directorul Direcţiei proceduri, 

sinteză, studii şi evidenţă legislativă, doamna Claudia Pencea – 

directorul Direcţiei pentru organizarea lucrărilor plenului şi 

comisiilor, doamna Raluca Zota – director la Cabinetul 

secretarului general, doamna Elena Diaconu – şeful Serviciului 
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pentru lucrările Biroului permanent, doamna Ileana Juncu – 

Direcția secretariat general, domnul Attila Demeter – Serviciul 

pentru lucrările Biroului permanent, doamna Gabriela Drugă - 

director la Cabinetul preşedintelui Senatului. 

 

Din partea comisiilor permanente: 
Comisia juridică, de numiri, disciplină, imunităţi şi validări – 

domnul senator Robert-Marius Cazanciuc;  
 

Comisia pentru constituţionalitate, libertăţi civile şi 

monitorizare a executării hotărârilor Curţii Europene a Drepturilor 

Omului – domnul senator Ionuț Sibinescu; 
 

Comisia pentru buget, finanţe, activitate bancară şi piaţă de 

capital – domnul senator Mihu Ștefan; 
 

Comisia economică, industrii şi servicii – domnul senator Cîțu 

Florin-Vasile;  
 

Comisia pentru agricultură, silvicultură şi dezvoltare rurală – 

doamna senator Doina Silistru; 
 

Comisia pentru politică externă – domnul senator Cristian-

Sorin Dumitrescu; 
 

Comisia pentru administraţie publică şi organizarea 

teritoriului –  domnul senator Florin Cârciumaru; 
 

Comisia pentru muncă, familie şi protecţie socială – domnul 

senator Ion Rotaru;  
 

Comisia pentru învăţământ, ştiinţă, tineret şi sport – domnul 

senator Liviu-Marian Pop; 
 

Comisia pentru sănătate publică – domnul senator Ovidiu-

Florin Orțan; 
 

Comisia pentru cultură şi media – domnul senator Radu-

Cosmin Preda; 
 

Comisia pentru dezvoltare regională, administrarea activelor 

statului şi privatizare – domnul senator Ilie Niţă;       
 
 

 

Comisia pentru afaceri europene – doamna senator Gabriela 

Creţu;  
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Comisia pentru transporturi şi energie – domnul senator 

Horia Soporan; 
 

Comisia pentru mediu -  domnul senator Allen Coliban. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Doamnelor și domnilor senatori,  

Vă propun să începem ședința Biroului permanent. 

A avut loc la ora 9.30 ședința pregătitoare, punctele 1 – 5 au 

fost discutate și vă propun să le aprobăm așa cum au fost convenite. 

Dacă sunt observații? 

Înțeleg că nu. 

 

PUNCTUL 6: 

Scrisoarea domnului senator Ion Rotaru, prin care solicită, în 

numele iniţiatorilor, dezbaterea în procedură de urgenţă a 

propunerii legislative pentru modificarea art. 391 din Legea nr. 

95 din 14 aprilie 2006 privind reforma în domeniul sănătăţii 

(B376/2018) 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Mergem mai departe cu punctul 6, scrisoarea domnului senator 

Ion Rotaru, prin care solicită, în numele iniţiatorilor, dezbaterea în 

procedură de urgenţă a propunerii legislative pentru modificarea art. 

391 din Legea nr. 95/2006 privind reforma în domeniul sănătăţii. 

Vă propun înscrierea în proiectul ordinii de zi a ședinței 

Senatului de mâine. 

Dacă sunt observații? Nu. 

 

Doamna Alina-Ștefania Gorghiu: 
O chestiune de procedură. 

Dați-mi voie, că eu sunt la prima ședință de BP, domnule 

președinte, și aș vrea să vă întreb dacă se și motivează aceste 

solicitări, pentru că eu am văzut cu tonele solicitări de procedură de 

urgență, dar nu mi-e limpede niciun motiv și, pe viitor, probabil că, 

dacă nu se spune în particular, măcar să trecem solicitarea formală. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

E în regulă. Pe viitor vom proceda așa. Astăzi vă rog să fiți de 

acord cu înscrierea pe ordinea de zi a ședinței de mâine. 
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PUNCTUL 7: 

Scrisoarea Comisiei juridice, de numiri, disciplină, 

imunități și validări, prin care solicită încadrarea în categoria 

legilor de complexitate deosebită a propunerii legislative privind 

registrul automatizat naţional cu privire la autorii 

contravenţiilor şi infracţiunilor sexuale, de hărţuire, sau asupra 

minorilor (L298/2018) şi stabilirea termenului de dezbatere şi 

adoptare de către Senat, în calitate de primă Cameră sesizată, 

asupra acestei inițiative, de la 45 la 60 de zile 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Punctul 7, scrisoarea Comisiei juridice, de numiri, disciplină, 

imunități și validări, prin care solicită încadrarea în categoria legilor 

de complexitate deosebită a propunerii legislative privind registrul 

automatizat naţional cu privire la autorii contravenţiilor şi 

infracţiunilor sexuale, de hărţuire, sau asupra minorilor şi stabilirea 

termenului de dezbatere şi adoptare de către Senat, în calitate de 

primă Cameră sesizată, asupra acestei inițiative, de la 45 la 60 de 

zile. 

Solicitarea vă propun să o înscriem în proiectul ordinii de zi a 

Senatului, conform art. 93 alin. (4), în ședința de mâine. 

Sunt observații? 

 

Doamna Alina-Ștefania Gorghiu: 
Le confirm și eu colegilor că este, într-adevăr, o solicitare 

pertinentă. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

E în regulă. 

 

PUNCTUL 8: 

Scrisorile domnului Viorel Ilie, ministrul pentru relația cu 

Parlamentul, prin care transmite solicitarea ministrului delegat 

pentru afaceri europene și a ministrului justiției privind: 

 

 urgentarea procedurii de adoptare a proiectului de lege 

pentru prevenirea și combaterea spălării banilor și 

finanțării terorismului, precum și pentru modificarea și 

completarea unor acte normative (L390/2018), ca urmare a 
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declanșării acțiunii în constatarea neîndeplinirii obligației 

de comunicare a măsurilor naționale de transpunere a 

Directivei (UE) 2015/849 privind prevenirea utilizării 

sistemului financiar în scopul spălării banilor sau 

finanțării terorismului, de modificare a Regulamentului 

(UE) nr.648/2012 și de abrogare a Directivei (CE) 2005/60 

și a Directivei (CE) 2006/70; 

 calendarul finalizării procedurii legislative parlamentare. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Avem o scrisoare a domnului Viorel Ilie, ministrul pentru 

relația cu Parlamentul, prin care transmite solicitarea ministrului 

delegat pentru afaceri europene și a ministrului justiției privind 

urgentarea procedurii de adoptare a proiectului de lege pentru 

prevenirea și combaterea spălării banilor și finanțării terorismului, 

precum și pentru modificarea și completarea unor acte normative, ca 

urmare a declanșării acțiunii în constatarea neîndeplinirii obligației 

de comunicare a măsurilor naționale de transpunere a Directivei 

(UE) 2015/849 privind prevenirea utilizării sistemului financiar în 

scopul spălării banilor sau finanțării terorismului. 

Vă propun să transmitem scrisoarea la Comisia juridică de 

numiri, disciplină, imunități și validări și la Comisia pentru apărare, 

ordine publică și siguranță națională, în calitate de comisii 

raportoare, cu termen săptămâna viitoare, pe data de 11 septembrie. 

 

Doamna Alina-Ștefania Gorghiu: 
Astăzi avem pe ordinea de zi la Comisia juridică. Punctul e 

destul de complicat. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Avem pe ordinea de zi, dar am discutat și cu domnul 

Cazanciuc, sunt amendamente, sunt mai multe discuții și vă propun 

să fie termenul 11, săptămâna viitoare și o înscriem în ședința de 

plen a Senatului de miercuri, săptămâna viitoare și apoi merge la 

Cameră. 

De acord? 

 

Din sală: Da. 
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Domnul Adrian Țuțuianu: 

E în regulă. De acord toată lumea. 

 

PUNCTUL 9: 

Scrisorile domnului Viorel Ilie, ministrul pentru relația cu 

Parlamentul, prin care transmite solicitarea Ministerului 

Afacerilor Externe de prelungire a termenului de răspuns la 

scrisoarea de punere în întârziere a României, ca urmare a 

neîndeplinirii obligației de comunicare a măsurilor naționale de 

transpunere a Directivei (UE)2016/343 privind consolidarea 

anumitor aspecte ale prezumției de nevinovăție și a dreptului de 

a fi prezent la proces în cadrul procedurilor penale, datorită 

nefinalizării procedurii legislative de adoptare a proiectului de 

lege pentru modificarea și completarea Legii nr. 135/2010 

privind Codul de procedură penală, precum și pentru 

modificarea și completarea Legii nr. 304/2004 privind 

organizarea judiciară (L239/2018) și a proiectului de lege 

pentru modificarea și completarea unor acte normative din 

domeniul penal în vederea transpunerii unor directive ale 

Uniunii Europene (L217/2017) 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Scrisorile domnului Viorel Ilie, ministrul pentru relația cu 

Parlamentul, prin care transmite solicitarea Ministerului Afacerilor 

Externe de prelungire a termenului de răspuns la scrisoarea de 

punere în întârziere a României, ca urmare a neîndeplinirii obligației 

de comunicare a măsurilor naționale de transpunere a Directivei 

(UE)2016/343 privind consolidarea anumitor aspecte ale prezumției 

de nevinovăție și a dreptului de a fi prezent în proces în cadrul 

procedurilor penale, datorită nefinalizării procedurii legislative de 

adoptare a proiectului de lege pentru modificarea și completarea 

Legii nr. 135/2010 privind Codul de procedură penală, și a Legii     

nr. 304/2004 privind organizarea judiciară. 

Biroul permanent constată că pentru proiectul de lege 

L239/2018 au fost depuse sesizări de neconstituționalitate, iar 

proiectul de lege L217/2017 se află în procedură legislativă la 

Camera Deputaților. 

Ca urmare, așteptăm să se parcurgă aceste etape. 
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Domnul Cristian-Sorin Dumitrescu: 

Să dăm răspuns solicitării Ministerului Afacerilor Externe ca, 

pe baza acestei situații, să ceară prelungirea termenului de depunere 

a scrisorii. Nu? Nu e nevoie. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Vă rog, domnule senator. 

 

Domnul Viorel Ilie: 

Dacă îmi permiteți să intervin. 

Nu este un motiv întemeiat pentru cererea prelungirii. 

 

PUNCTUL 10: 

Scrisoarea domnului Viorel Ilie, ministrul pentru relația 

cu Parlamentul, prin care transmite solicitarea ministrului 

afacerilor europene privind urgentarea adoptării proiectului de 

lege privind utilizarea datelor din registrul cu numele 

pasagerilor pentru prevenirea, depistarea, investigarea şi 

urmărirea penală a infracţiunilor de terorism şi a infracţiunilor 

grave, precum şi pentru prevenirea şi înlăturarea ameninţărilor 

la adresa securităţii naţionale (L244/2018), ca urmare a 

declanșării unor acțiuni în constatarea neîndeplinirii obligațiilor 

de transpunere a directivelor (UE) 2016/680, 2016/681 și 

2016/801 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Mergem la punctul 10, scrisoarea domnului Viorel Ilie, 

ministrul pentru relația cu Parlamentul, prin care transmite 

solicitarea ministrului afacerilor europene privind urgentarea 

adoptării proiectului de lege privind utilizarea datelor din registrul 

cu numele pasagerilor pentru prevenirea, depistarea, investigarea şi 

urmărirea penală a infracţiunilor de terorism şi a infracţiunilor 

grave, precum şi pentru prevenirea şi înlăturarea ameninţărilor la 

adresa securităţii naţionale (L244/2018), ca urmare a declanșării 

unor acțiuni în constatarea neîndeplinirii obligațiilor de transpunere 

a unor directive. 

Proiectul de lege a fost înscris în ordinea de zi a plenului 

Senatului din data de 10 iulie 2018, sub rezerva depunerii raportului 

suplimentar. 
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Vă propun să solicităm Comisiei juridice de numiri, disciplină, 

imunități și validări și Comisiei pentru apărare, ordine publică și 

siguranță națională urgentarea depunerii raportului suplimentar 

comun și, ca să dăm și un termen, vă propun tot săptămâna viitoare, 

pe data de 11. 

 

PUNCTUL 11: 

Scrisoarea domnului Eugen Orlando Teodorovici, 

ministrul finanțelor publice, prin care solicită urgentarea 

adoptării proiectului de lege pentru acceptarea Acordului de 

înființare a Băncii Asiatice de Investiții în Infrastructură, 

încheiat la Beijing, la 29 iunie 2015, și a Rezoluției nr. 40 

privind admiterea României ca membru al Băncii Asiatice 

pentru Investiții în Infrastructură, adoptate de Consiliul 

Guvernatorilor Băncii Asiatice pentru Investiții în 

Infrastructură, la 12 mai 2017 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Scrisoarea domnului Eugen Orlando Teodorovici, ministrul 

finanțelor publice, prin care solicită urgentarea adoptării proiectului 

de lege pentru acceptarea Acordului de înființare a Băncii Asiatice 

de Investiții în Infrastructură, încheiat la Beijing, 29 iunie 2015, și a 

Rezoluției nr. 40 privind admiterea României ca membru al Băncii 

Asiatice pentru Investiții în Infrastructură. 

Biroul permanent constată că proiectul de lege se află în 

procedură legislativă la Camera Deputaților, în calitate de primă 

Cameră sesizată. 

Deci problema nu este, deocamdată, la noi, la Senat. 

 

PUNCTUL 12: 

 Decizia Curții Constituționale nr. 433/2018 prin care a 

respins, ca neîntemeiată, sesizarea de neconstituționalitate și 

a constatat că Hotărârea Parlamentului nr. 48/2017 privind 

numirea unui membru al Colegiului director al Consiliului 

Național pentru Combaterea Discriminării este 

constituțională în raport cu criticile formulate 

 Decizia Curții Constituționale nr. 434/2018 prin care a 

constatat neconstituționalitatea Hotărârii Parlamentului nr. 
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21/2018 privind numirea unui membru al Colegiului director 

al Consiliului Național pentru Combaterea Discriminării 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Punctul 12, Decizia Curții Constituționale nr. 433/2018 prin 

care a respins, ca neîntemeiată, sesizarea de neconstituționalitate și a 

constatat că Hotărârea Parlamentului nr. 48/2017 privind numirea 

unui membru al Colegiului director al Consiliului Național pentru 

Combaterea Discriminării este constituțională în raport cu criticile 

formulate. 

Și avem o decizie, de asemenea, nr. 434/2018, a Curții 

Constituționale, prin care a constatat neconstituționalitatea Hotărârii 

Parlamentului nr. 21/2018 privind numirea unui membru al 

Colegiului director al Consiliului Național pentru Combaterea 

Discriminării. 

Vă propun să transmitem cele două decizii către Birourile 

permanente reunite, care au atribuția de a rezolva acest lucru. 

De acord, da? 

 

PUNCTUL 13: 

Scrisoarea domnului Tudorel Toader, ministrul justiției, 

prin care solicită informații privind activitatea Senatului în 

vederea pregătirii misiunii de evaluare a Comisiei Europene, în 

cadrul Mecanismului de Cooperare și Verificare, în perioada 2 

– 4 octombrie 2018 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Punctul 13, scrisoarea domnului Tudorel Toader, ministrul 

justiției, prin care solicită informații privind activitatea Senatului în 

vederea pregătirii misiunii de evaluare a Comisiei Europene, în 

cadrul Mecanismului de Cooperare și Verificare, în perioada 2 – 4 

octombrie 2018. 

Se solicită transmiterea contribuției Senatului pentru perioada 

1 iunie – 1 septembrie, până la data de 7 septembrie. 

Vă propun să transmitem Comisiei juridice această scrisoare, 

urmând ca să rezolve solicitarea. 
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PUNCTUL 14: 

Informarea Comisiei pentru cercetarea abuzurilor, 

combaterea corupției și petiții privind activitatea Subcomisiei 

de cercetare a aspectelor sesizate de rețeaua Mining Watch 

România cu privire la proiectul minier din localitatea Certeju 

de Sus, jud. Hunedoara 

 

Domnul Adrian Țuțuianu:  
Punctul 14, informarea Comisiei pentru cercetarea abuzurilor, 

combaterea corupției și petiții privind activitatea Subcomisiei de 

cercetare a aspectelor sesizate de rețeaua Mining Watch România cu 

privire la proiectul minier din localitatea Certeju de Sus. 

Vă propun să luăm act de această informare. 

 

PUNCTUL 15: 

Informarea doamnei Izabela Chencian, secretarul general 

al Senatului, referitoare la adresa secretarului general al 

Camerei Deputaților nr. 1035 din 9 iulie 2018 privind solicitarea 

Comisiei parlamentare a revoluționarilor din decembrie 1989 

asupra suportării cheltuielilor de executare silită  în dosarul 

execuțional nr. 103/2018 al Biroului executorilor judecătorești 

asociați Lex 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Informarea doamnei Izabela Chencian, secretarul general al 

Senatului, referitoare la adresa secretarului general al Camerei 

Deputaților nr. 1035 din 9 iulie 2018 privind solicitarea Comisiei 

parlamentare a revoluționarilor din decembrie 1989 asupra 

suportării cheltuielilor de executare silită  în dosarul execuțional nr. 

103/2018 al Biroului executorilor judecătorești asociați Lex. 

În ședința din 9 iulie 2018, Biroul permanent al Camerei a 

hotărât ca jumătate din cheltuielile de executare silită prin care 

Comisia parlamentară a revoluționarilor din decembrie '89 este pusă 

în executare, cu privire la Hotărârea civilă nr. 3 476/6 iunie 2017 a 

Tribunalului București să fie achitată din bugetul Camerei 

Deputaților, cealaltă jumătate urmând a fi plătită din bugetul 

Senatului. 

Ca să dăm o explicație suplimentară, sunt mai mulți petenți 

care au solicitat emiterea unor certificate de revoluționar. Pe 

procedura nouă nu s-au emis aceste certificate, au dat în judecată, au 



11 

 

obținut o hotărâre judecătorească de obligare a comisiei permanente 

la emiterea actului respectiv.  

Cred că trebuie să trimitem la Birourile permanente reunite.  

În al doilea rând, pentru cazul în speță să plătim jumătate și 

noi. 

Doamna secretar general, vă rog.  

 

Doamna Izabela Chencian: 

Senatul României nu a fost înștiințat în legătură cu aceste 

procese. 

Noi am știut despre ele doar în momentul în care am fost 

înștiințați de Camera Deputaților, prin secretarul general. Citațiile, 

toate  au venit la Cameră. Comisia nu știu dacă s-a prezentat sau nu 

în instanță.  

Eu chiar cred că e de competența Birourilor permanente 

reunite să hotărască cu privire la modalitatea de plată. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

În regulă. 

Doamna senator Gorghiu. 

 

Doamna Alina-Ștefania Gorghiu: 
Doar pe procedură. Voiam să vă întreb dacă mai e vreo cale de 

atac? 

 

Doamna Izabela Chencian: 

Din câte știu eu, nu. 

 

Doamna Alina-Ștefania Gorghiu: 
Este irevocabilă?  

Mulțumesc. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Aici discuția, juridic, e relativ simplă. Comisie comună, 

răspundem împreună. 

Problema este alta: Comisia este gestionată de Camera 

Deputaților, noi n-am avut citații, n-am știut de derularea acestor 

litigii.  

Din datele pe care le are Secretariatul general, sunt câteva 

sute, poate mai multe, de hotărâri judecătorești și cred că trebuie să 
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mergem la Birourile permanente, pe de o parte, să stabilim 

procedura de plată a cheltuielilor de judecată, dar, lucrul cel mai 

important, comisia să lucreze să rezolve aceste lucruri, pentru că ne 

trezim apoi cu daune pentru fiecare zi de întârziere și asta poate fi 

mai grav, că acum cheltuielile sunt mici. 

 

Doamna Alina-Ștefania Gorghiu: 
Domnule președinte, inclusiv cred că ar fi necesară o 

informare. În Birourile reunite să ni se facă o informare foarte 

limpede dacă mai sunt pe rol sau dacă anticipează că se 

preconizează alte zeci de dosare. Pentru că, dacă acum suma este 

mică, presupun că apărarea nu va fi mult mai eficientă pe viitor din 

partea celor de la Camera Deputaților și un mecanism comun 

trebuie stabilit. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Este în regulă. Suntem toți în Birourile permanente reunite, cei 

prezenți aici, o să facem discuția acolo. 

Vă propun astăzi să rezolvăm situația prin transmiterea 

informării către Birourile permanente reunite. 

E în regulă. 

 

PUNCTUL 16: 

Scrisoarea doamnei Ioana - Andreea Lambru, secretarul 

general al Guvernului, prin care înaintează Raportul privind 

datoria publică guvernamentală la 31 decembrie 2017, elaborat 

de Ministerul Finanţelor Publice 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Scrisoarea doamnei Ioana-Andreea Lambru, secretar general al 

Guvernului, prin care înaintează Raportul privind datoria publică 

guvernamentală la 31 decembrie 2017, elaborat de Ministerul 

Finanţelor Publice. 

Vă propun să transmitem acest raport la Comisia pentru buget, 

finanțe, activitate bancară și piață de capital, spre informare. 

Sunt observații? Nu. 

 

Doamna Gabriela Crețu: 

Și la Comisia pentru afaceri europene, că urmărim guvernanța 

economică. 
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Domnul Adrian Țuțuianu: 

Vreți și dumneavoastră să primiți raportul? 

 

Doamna Gabriela Crețu: 

Da. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

E în regulă. Transmitem și la comisia condusă de doamna 

senator. 

 

PUNCTUL 17: 

Scrisoarea doamnei Ioana-Andreea Lambru, secretarul 

general al Guvernului, prin care înaintează memorandumul cu 

tema: ”Strategia de administrare a datoriei publice 

guvernamentale 2018 – 2020”, elaborat de Ministerul Finanţelor 

Publice 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Punctul 17, scrisoarea doamnei Ioana-Andreea Lambru, 

secretarul general al Guvernului, prin care înaintează 

memorandumul cu tema: ”Strategia de administrare a datoriei 

publice guvernamentale 2018 – 2020”, elaborat de Ministerul 

Finanţelor Publice. 

Aceeași propunere de transmitere la Comisia pentru buget, 

finanțe, activitate bancară și piață de capital, spre informare. 

Sunt observații? Nu. 

 

PUNCTUL 18: 

 Sinteza concluziilor acțiunilor de documentare referitoare la 

modul de aplicare în anul 2018 a legislației privind 

salarizarea personalului plătit din fonduri publice, conform 

Legii – cadru nr. 153/2017, de către ordonatorii principali de 

credite din administrația publică centrală; 

 Sinteza concluziilor acțiunilor de documentare referitoare la 

modul de aplicare în anul 2018 de către ordonatorii principali 

de credite ai bugetelor locale a legislației privind salarizarea 

personalului plătit din fonduri publice, conform Legii – 

cadru nr.153/2017, 

transmise de Curtea de Conturi 
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Domnul Adrian Țuțuianu: 

Punctul 18, sinteza concluziilor acțiunilor de documentare 

referitoare la modul de aplicare în anul 2018 a legislației privind 

salarizarea personalului plătit din fonduri publice, conform Legii – 

cadru nr. 153/2017, de către ordonatorii principali de credite din 

administrația publică centrală și sinteza concluziilor acțiunilor de 

documentare referitoare la modul de aplicare în anul 2018 de către 

ordonatorii principali de credite ai bugetelor locale a legislației 

privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice, conform 

Legii – cadru nr.153/2017, transmise de Curtea de Conturi. 

Vă propun să transmitem Comisiei pentru muncă, familie și 

protecție socială, Comisiei pentru administrație publică și 

organizarea teritoriului și Comisiei pentru buget, finanțe, activitate 

bancară și piață de capital, spre informare. 

De acord? E în regulă. 

 

PUNCTUL 19: 

Raportul de activitate a Autorității Naționale de 

Supraveghere a Prelucrării Datelor cu Caracter Personal 

pentru anul 2017 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Raportul de activitate a Autorității Naționale de Supraveghere 

a Prelucrării Datelor cu Caracter Personal pe anul 2017. 

Vă propun ca acest raport să fie transmis Comisiei juridice de 

numiri, disciplină, imunități și validări, în vederea întocmirii 

raportului, până la data de... 2 octombrie? Cred că e rezonabil ca 

termen. 

E în regulă. Toată lumea de acord. 

Am finalizat și această parte tehnico-legislative. 

 

PROGRAM DE LUCRU 

PUNCTUL 20: 

Proiectul programului de lucru al Senatului pentru 

perioada 10 – 15 septembrie 2018 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Programul de lucru. 

Avem program de lucru pentru luni, 10 septembrie, cu  

program normal. Însă am înțeles că luni, 10 septembrie, conform 
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tradiției, este deschiderea anului școlar și înțelesesem că așa vom 

organiza și programul. 

 

Domnul Cristian-Sorin Dumitrescu: 

La grup eu am auzit că se fac demersuri ca să fie pe 17 

deschiderea anului. 

 

(Discuții în sală.) 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Înțeleg că Comitetul liderilor a luat această decizie. 

Avem două variante. Să vedem ce a avut în vedere. Sau să-l 

aprobăm așa și, dacă va fi nevoie, să venim cu o modificare și facem 

mâine un BP. 

Există o discuție, înțeleg, în spațiul public că s-ar amâna 

deschiderea anului școlar pe 17, nu pe 10. 

În condițiile în care Comitetul liderilor ne-a propus așa, o să 

vă rog să fiți de acord ca pe 10 septembrie să avem: ora 12.30, 

ședința pregătitoare; 13.00, ședința Biroului permanent, 14.00 – 

16.00, lucrări în grupurile parlamentare; 16.00 - 18.00, lucrări în 

plenul Senatului, cu vot la ora 17.00, vot final pe legi organice; 

pauză, 18.00 - 18.15 și 18.15 – 19.45, întrebări, interpelări și 

răspunsuri; 

- marți, lucrări în comisiile permanente, de la 9.00 la 16.00; 

- miercuri, de la 9.00 la 10.30, declarații politice și de la 10.30 

la 13.00, lucrări în plenul Senatului; 

- joi, lucrări în comisiile permanente; 

- vineri și sâmbătă, de asemenea, avem activități în 

circumscripțiile electorale. 

Deci, cu rezerva menționată anterior, vă propun să aprobăm 

așa. 

E în regulă. 

 

 

PARTICIPĂRI  LA  REUNIUNI  EUROPENE 

PUNCTUL 21: 

Memorandum intern privind participarea la Congresul 

internațional al grupurilor parlamentare formate din femei, 

Dublin, 9 – 10 septembrie 2018 
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Domnul Adrian Țuțuianu: 

Participări  la  reuniuni  europene. Avem un memorandum 

intern privind participarea la Congresul internațional al grupurilor 

parlamentare formate din femei, la Dublin, 9 – 10 septembrie 2018. 

Participă doamna Gabriela Crețu, președintele Comisiei pentru 

afaceri europene, și doamna Violeta Duță, consilier parlamentar. 

Avem avize de la Comisia pentru afaceri europene, chestorul 

Senatului Tánczos Barna și Grupul parlamentar PSD. 

Vă propun să aprobăm memorandumul. 

 

RELAŢII  PARLAMENTARE  EXTERNE 

PUNCTUL 22: 

Memorandum intern privind participarea la reuniunile 

Comisiei pentru afaceri juridice și drepturile omului și Comisiei 

pentru afaceri politice și democrație ale Adunării Parlamentare 

a Consiliului Europei, Paris, 10 – 11 septembrie 2018 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Relaţii  parlamentare  externe. 

Avem memorandumul intern privind participarea la reuniunile 

Comisiei pentru afaceri juridice și drepturile omului și Comisiei 

pentru afaceri politice și democrație ale Adunării Parlamentare a 

Consiliului Europei, la Paris, 10 – 11 septembrie. 

Participă doamna senator Alina-Ștefania Gorghiu și domnul 

senator Ion Popa, membri ai delegației Parlamentului României la 

Adunarea Parlamentară a Consiliului Europei și doamna Carmen 

Eugenia Ionescu, consilier parlamentar. 

Avem avize, potrivit Regulamentului. 

Vă propun să-l aprobăm. 

 

PUNCTUL 23: 

Memorandum intern privind participarea la reuniunea 

Comisiei generale pentru probleme economice a Inițiativei 

Central - Europene – Dimensiunea Parlamentară, Varșovia, 24 

– 26 septembrie 2018 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Un alt memorandum intern privind participarea la reuniunea 

Comisiei generale pentru probleme economice a Inițiativei Central - 

Europene – Dimensiunea Parlamentară, Varșovia, 24 – 26. 



17 

 

Participă domnul Vasilică Toma, membru al delegației 

Parlamentului României la Inițiativa Central-Europeană și doamna 

Teodora Mitru, consilier parlamentar. 

Avem avizele necesare. 

Vă propun să aprobăm. 

 

PUNCTUL 24: 

Memorandum intern privind participarea la cea de-a 68-a 

sesiune a Comitetului regional al Organizației Mondiale a 

Sănătății pentru Europa, Roma, 17 – 20 septembrie 2018 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

De asemenea, la punctul 24, memorandum intern privind 

participarea la cea de-a 68-a sesiune a Comitetului regional al 

Organizației Mondiale a Sănătății pentru Europa, Roma, 17 – 20 

septembrie 2018. 

Participă domnul László Attila, președintele Comisiei pentru 

sănătate publică. 

Transport internațional, cazare și diurnă suportate de 

organizatori. 

Avem avizele necesare. Vă propun să aprobăm. 

 

ORGANIZATORICO-ADMINISTRATIVE 

PUNCTUL 25: 

 Solicitarea domnului senator Vergil Chițac privind 

motivarea absenței de la lucrările Senatului  din zilele de 3, 

4, 5, 9, 10, 11, 12, 16, 17, 18 și 19 iulie 2018 

 Solicitarea domnului senator Gheorghe Baciu privind 

motivarea absenței de la lucrările Senatului  din zilele de 2, 

6, 9, 10, 11, 12, 16, 17, 18 și 19 iulie 2018 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Și, în sfârșit, organizatorico-administrative. 

Avem o solicitare a domnului Vergil Chițac privind motivarea 

absenței de la lucrările Senatului  în zilele de 3, 4, 5, 9, 10, 11, 12, 

16, 17, 18 și 19 iulie 2018. 

Și o solicitare a domnului senator Gheorghe Baciu privind 

motivarea absenței de la lucrările Senatului: 2, 6, 9, 10, 11, 12, 16, 

17, 18 și 19 iulie 2018. 
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Biroul permanent poate aproba solicitările. 

Dacă sunt observații pe acest subiect? 

Vă propun să aprobăm, atunci, aceste solicitări. 

 

PUNCTUL 26: 

Scrisoarea domnului Cosmin Dinescu, secretarul general 

al Ministerului Afacerilor Externe, prin care solicită aprobarea 

vizitării Palatului Parlamentului de către un grup de diplomați 

străini, în cadrul programului ”ForeingDiplo”, destinat 

diplomaților din regiunea Caraibelor și a Africii Subsahariene, 

în data de 10 septembrie 2018, ora 15.00 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Scrisoarea domnului Cosmin Dinescu, secretar general al 

Ministerului Afacerilor Externe, prin care solicită aprobarea vizitării 

Parlamentului de către un grup de diplomați străini din zona 

Caraibelor și a Africii Subsahariene, în data de 10 septembrie, ora 

15.00. 

Vă propun să aprobăm această solicitare. 

Se dorește și o întâlnire cu acest grup. 

 Cine-i disponibil pe 10? 

 

Din sală: Este începerea anului școlar. 

 

(Discuții în sală.) 

 

Domnul Cristian-Sorin Dumitrescu: 

Dacă găsiți pe cineva, domnule președinte, din Biroul 

permanent să-i primească, ar fi foarte bine, pentru că grupul acesta 

are legătură cu susținerea României pentru candidatura la Consiliul 

de Securitate, vizita, în general. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Se oferă cineva voluntar? 

O să vă rog să fiți de acord ca să discut cu mai mulți colegi, să 

vedem care-i prezent luni și să-i primească un vicepreședinte al 

Senatului. Da? 

Dacă nu-i deschiderea anului școlar, o să vă rog să fiți de 

acord să-i primesc eu, ca să rezolvăm problema de acum. 
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Dacă-i deschiderea anului școlar, o să văd care dintre colegii 

noștri este prezent în capitală și poate face această primire. 

Izabela, te rog să reții tu subiectul ăsta, să nu uităm, să ne 

trezim luni că n-avem lucrurile aranjate. 

 

PUNCTUL 27: 

Scrisoarea doamnei Ioana-Andreea Lambru, secretarul 

general al Guvernului, prin care solicită punerea la dispoziție, 

cu titlu gratuit, a sălii Avram Iancu, în vederea organizării 

evenimentului intitulat ”100 de ani de industrie agroalimentară 

în România” de către Ministerul Agriculturii și Dezvoltării 

Rurale, în perioada 24 – 25 octombrie 2018 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

În sfârșit, punctul 27, scrisoarea doamnei Andreea-Ioana 

Lambru, secretarul general al Guvernului, prin care solicită punerea 

la dispoziție, cu titlu gratuit, a sălii Avram Iancu, în vederea 

organizării evenimentului ”100 de ani de industrie agroalimentară în 

România” de către Ministerul Agriculturii și Dezvoltării Rurale, în 

perioada 24 – 25 octombrie. 

Vă propun să aprobăm această solicitare. 

Înțeleg că toată lumea e de acord. 

 

* 

 

O să revin puțin la acea anterioară. Să întrebăm pe domnul 

Tăriceanu dacă e luni prezent și vrea să primească grupul. 

 

* 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Bun. 

Și pentru că am spus că la final clarificăm puțin situația 

sistemului de vot, rog pe doamna secretar general să ne facă o 

informare și să vedem ce se poate face. 

Vă rog.  

 

Doamna Izabela Chencian: 

Așa cum vi s-a comunicat în Comitetul liderilor de ieri, 

sistemul de vot era foarte vechi, încă din anul 2005. Procedura de 
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schimbare a acestuia a fost solicitată de-a lungul timpului. S-a 

modificat în sala de plen întregul sistem audio, iar în privința 

întârzierii trebuie să ținem cont de faptul că a existat o sesiune 

extraordinară de trei săptămâni despre care nu știam în momentul în 

care s-a încheiat contractul, ceea ce înseamnă că noi am predat sala 

de plen firmei care a contractat această lucrare, cu această întârziere. 

Mai mult decât atât, există un contract care este pus în 

aplicare. Firma întâmpină probleme în ceea ce privește furnizarea 

consolelor de vot, ceea ce înseamnă că mai durează cam până la 

mijlocul lunii octombrie, din ceea ce ne comunică firma în acest 

moment. 

Vor plăti penalizări conform contractului. Era un lucru pe care 

nu puteam să-l prevedem. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Domnule senator. 

 

Domnul Vlad-Tudor Alexandrescu: 

Domnule președinte, e o problemă tehnică și de gestiune. 

Din punct de vedere politic însă, avem o problemă mai mare: 

la cele pe care le-am semnalat deja, și anume faptul să se creează 

haos, că numărătoarea secretarilor nu coincide decât greu, se adaugă 

și problema retrasabilității votului. Urmează voturi importante în 

Senat, pentru legi importante. Cetățenii doresc să știe, pe bună 

dreptate, cum au votat reprezentanții lor în fiecare caz, fiecare dintre 

reprezentanții lor. 

Printre alte avantaje, votul electronic dă și această posibilitate 

a retrasabilității votului fiecărui senator. 

Insist cu cererea de a pune din nou la dispoziție vechiul sistem 

până când noul sistem este funcțional. 

În caz contrar, suntem nevoiți să constatăm că gestiunea 

Senatului într-una dintre chestiunile tehnice foarte importante a fost 

defectuoasă și pentru această chestiune defectuoasă vom cere 

socoteală. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Vă rog.  

 

Domnul Nicolae Marin: 

Mulțumesc, domnule președinte. 
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Apropo de haos, nu știu care formațiune politică creează mai 

mult haos în plenul Senatului, dar cred că – fac un apel secretarilor 

să se concentreze mai mult, să-și facă o strategie, atât secretarul de 

la putere, cât și cel din opoziție, odată numărată prezența în sală, să 

urmărească ușa să vadă câți colegi intră și ies în timp real și 

întotdeauna să adune și să scadă, nu neapărat trebuie să numeri la 

fiecare vot. 

 Cred eu că fiecare formațiune politică, din câte știu eu, 

respectă votul echipei din care face parte și nu trebuie să ne mai 

punem sub semnul întrebării cum votează un coleg sau altul. Pentru 

că, de-a lungul timpului nu a existat, după revoluție nu a existat 

întotdeauna vot electronic și s-a votat de foarte multe ori, și la 

plenul comun votăm cu mâna ridicată și ne-am descurcat.  

Dacă au apărut aceste sincope, trebuie să ni le asumăm și să nu 

căutăm vinovatul și să mergem mai departe. Nu ne blocăm 

activitatea parlamentară pentru simplul fapt că o societate întâmpină 

problemele pe care doamna secretar general ni le-a ridicat aici. 

Eu cred că ne putem descurca dacă vom face..., vom fi de bună 

credință și ne vom înțelege reciproc. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Doamna Gorghiu, vă rog. 

 

Doamna Alina-Ștefania Gorghiu: 
Voiam, dacă îmi permite doamna secretar general, să pun o 

întrebare. 

Să-mi spuneți dacă există vreo posibilitate tehnică, așa cum 

spunea domnul Alexandrescu, să... Nu mai există repunerea 

vechilor. 

Atunci, domnule președinte, ca să avem măcar o marjă de 

liniștire a celor care au emoții că la..., de exemplu la legile organice, 

acolo poate să fie, pe legile organice poate să fie o emoție că e la 

limită, haideți să agreăm ca atunci când sunt situații la limită și 

secretarii au o anumită problemă și o anumită divergență, facem 

apel nominal. 

 

Domnul Marian Pavel: 

Corect. De acord. 

 

 



22 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Stimați colegi, 

Noi suntem în situația în care avem o problemă de punere în 

aplicare a unui contract care este în derulare. 

Ar fi o nebunie să ne apucăm să montăm din nou sistemul 

vechi, că blocăm... 

 

Domnul Nicolae Marin: 

E imposibil. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Pe lângă chestiunile tehnice, blocăm rezolvarea problemei, 

derularea contractului. 

Asta e o chestiune. 

A doua. Regulamentul Senatului permite, la art. 140  alin. (6) 

procedura de vot prin ridicarea de mână cu numărarea de către 

secretari. 

Eu cred că trebuie să facem două lucruri foarte simple. Să 

disciplinăm un pic mai mult grupurile parlamentare și să stăm toți în 

scaun cât timp durează ședința, și atunci secretarii vor număra mai 

ușor. Ieri a fost prima zi, au intrat, au ieșit și sigur că am avut o 

oarecare dificultate. 

Și a doua chestiune – secretarii va trebui să fie ceva mai 

vigilenți și mai atenți. Există o regulă care s-a aplicat totdeauna – 

cei care am fost secretari știm –  că unul numără partea stângă, unul 

partea dreaptă. Ieri s-a dorit să numere și-și și atunci au apărut niște 

probleme, dar eu cred că putem să trecem peste asta și, în situații 

excepționale, să procedăm tot cum spune Regulamentul cu 

modalitățile celelalte, inclusiv cu apelul nominal, mai ales la lucruri 

care sunt mai controversate, mai contondente, mai în dispută, ca să 

spun așa. 

Vă rog. Domnul Mario Oprea. 

 

Domnul Mario-Ovidiu Oprea: 

Mulțumesc, domnule președinte. 

Nu mai interveneam, pentru că informarea a fost suficient de  

relevantă, dar vreau să-i răspund domnului chestor. 

Am fost atent, am fost vigilent, dar, încă o dată spun ce am 

spus mai devreme. Nu voi număra senatorii care nu ridică mâna, nu 

voi număra senatorii care stau de vorbă în laterală, pentru că se 
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contestă rezultatul votului și atunci eu răspund. Nu voi număra 

senatorii care urcă treptele cu mâna ridicată și se pot număra și de 

două ori la un moment dat. Eu știu că nu e Plutonul 13 Infanterie 

aici, absolut de acord cu dumneavoastră, dar din păcate, asta este 

situația, va trebui să votăm nominal și să dureze mai mult. 

Mulțumesc. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

O să facem toți apel la grupurile parlamentare să facem ceva 

mai multă ordine și să putem să ne desfășurăm activitatea. Nu va fi 

simplu o lună și jumătate. Deci vor fi, practic, 5 – 6 săptămâni, dar 

s-a mai votat așa. 

 

Doamna Emilia Arcan: 

Va fi foarte greu. 

 

Domnul Adrian Țuțuianu: 

Mulțumesc mult. 

O zi bună! 

 

 

 

Ședința s-a încheiat la ora 10.38. 


